
Datum doručení: 8. 5. 2025 
 
Centrální číslo jednací: PS20250010087 
 
Věc: Seminář konaný dne 1. 4. 2025 v budově PS 
 
Žádost  
 
(…)  

 

Žádost o poskytnutí informace 
(dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím) 

 
(…)           
       

„V souladu se zákonem č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, si dovoluji 

požádat o poskytnutí následujících informací týkajících se semináře konaného dne 1. dubna 

2024 v budově Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, který byl spolupořádán poslancem 

Stanislavem Berkovcem a poslankyní Ninou Novákovou, a na kterém vystoupily zástupkyně 

hnutí AllatRa:  

1. Kdo formálně požádal o uspořádání uvedeného semináře a kdy tak učinil.  

2. Kdo byl oficiálním organizátorem akce a jaký byl účel semináře uvedený v žádosti o 

jeho konání. 

3. Kdo povolil konání této akce a na základě jakého interního schvalovacího postupu.  

4. Zda byly na tuto akci vynaloženy veřejné prostředky (např. technické zajištění, úklid, 

ostraha, tlumočení apod.), v jaké výši a z jakého rozpočtu.  

5. Zda byl zpracován záznam (video/audio nebo písemný) z průběhu akce a zda je tento 

záznam veřejně dostupný.  

6. Jaké byly náklady na propagaci akce (pokud byla propagována například na webu 

Sněmovny či jiným způsobem).  

7. Zda byl někým podán podnět nebo upozornění na možné bezpečnostní či etické riziko 

spojené s účastí zástupkyň hnutí AllatRa.  

Žádám, aby mi informace byly poskytnuty ve strojově čitelném formátu (např. PDF nebo 

DOCX) prostřednictvím datové schránky.“ 

 
Odpověď 
 
(…) 
 

Vážený pane …………., 

 

potvrzujeme, že Kancelář Poslanecké sněmovny obdržela dne 8. května 2025 prostřednictvím 

datové schránky Vaši žádost o informace, podanou podle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném 

přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů (dále jen „zákon o svobodném přístupu 

k informacím“), v níž požadujete poskytnutí následujících informací, citujeme:  



 

„V souladu se zákonem č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, si dovoluji 

požádat o poskytnutí následujících informací týkajících se semináře konaného dne 1. dubna 

2024 v budově Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, který byl spolupořádán poslancem 

Stanislavem Berkovcem a poslankyní Ninou Novákovou, a na kterém vystoupily zástupkyně 

hnutí AllatRa:  

1. Kdo formálně požádal o uspořádání uvedeného semináře a kdy tak učinil.  

2. Kdo byl oficiálním organizátorem akce a jaký byl účel semináře uvedený v žádosti o 

jeho konání. 

3. Kdo povolil konání této akce a na základě jakého interního schvalovacího postupu.  

4. Zda byly na tuto akci vynaloženy veřejné prostředky (např. technické zajištění, úklid, 

ostraha, tlumočení apod.), v jaké výši a z jakého rozpočtu.  

5. Zda byl zpracován záznam (video/audio nebo písemný) z průběhu akce a zda je tento 

záznam veřejně dostupný.  

6. Jaké byly náklady na propagaci akce (pokud byla propagována například na webu 

Sněmovny či jiným způsobem).  

7. Zda byl někým podán podnět nebo upozornění na možné bezpečnostní či etické riziko 

spojené s účastí zástupkyň hnutí AllatRa.  

Žádám, aby mi informace byly poskytnuty ve strojově čitelném formátu (např. PDF nebo 

DOCX) prostřednictvím datové schránky.“ 

 

V souladu s Příkazem č. 4/2010 vedoucího Kanceláře Poslanecké sněmovny, v platném znění, 

je k vyřízení Vaší žádosti příslušné Samostatné oddělení styku s veřejností Kanceláře 

Poslanecké sněmovny. 

Vaše žádost se cele týká aktivit Výboru pro mediální záležitosti, resp. jeho Podvýboru pro 

média a svobodu slova. Ve spolupráci se sekretariátem uvedeného výboru Vám k jednotlivým 

bodům Vaší žádosti poskytujeme následující informace. 

K bodu č. 1. 

Kdo formálně požádal o uspořádání uvedeného semináře a kdy tak učinil.  

 

O uspořádání semináře požádal předseda Podvýboru pro média a svobodu slova Mgr. Stanislav 

Berkovec standardním interním postupem vedoucího Kanceláře Poslanecké sněmovny. Žádost 

ve formě dopisu vedoucímu Kanceláře byla zaslána dne 7. března 2025. 

 

K bodu č. 2.  

Kdo byl oficiálním organizátorem akce a jaký byl účel semináře uvedený v žádosti o jeho 

konání.  

 

Organizátorem semináře byl pouze předseda Podvýboru pro média a svobodu slova Mgr. 

Stanislav Berkovec, je tak uvedeno i na pozvánce. Účelem semináře bylo otevřít diskusi a 

nastartovat změny v mediální kultuře, které povedou k minimalizaci copycat efektu a 

odpovědnějšímu zpravodajství. Copycat efekt totiž označuje jev, kdy četnost a způsob 

medializace násilných činů může inspirovat další potenciální pachatele k obdobným útokům. 



Výzkumy ukazují, že opakované a detailní zpravodajství o útočnících zvyšuje riziko dalších 

násilných činů.  

 

K bodu č. 3.  

Kdo povolil konání této akce a na základě jakého interního schvalovacího postupu.  

 

Konání akce povolil vedoucí Kanceláře Poslanecké sněmovny Mgr. Martin Plíšek, a to na 

základě standardní žádosti ve formě dopisu předsedy Podvýboru pro média a svobodu slova 

Mgr. Stanislava Berkovce. Dopis byl zaslán ke schválení přes interní systém Poslanecké 

sněmovny dne 7. března 2025, konání semináře bylo schváleno vedoucím Kanceláře 

Poslanecké sněmovny obratem, také dne 7. března 2025.  

 

K bodu č. 4.  

Zda byly na tuto akci vynaloženy veřejné prostředky (např. technické zajištění, úklid, ostraha, 

tlumočení apod.), v jaké výši a z jakého rozpočtu.  

 

Občerstvení uhradil předseda Podvýboru pro média a svobodu slova Mgr. Stanislav Berkovec, 

obdobně jako na všech seminářích, na kterých se podílí. Seminář se konal v budově Poslanecké 

sněmovny a na jeho kompletním zajištění se podílel standardní servis v rámci Poslanecké 

sněmovny.  

 

K bodu č. 5.  

Zda byl zpracován záznam (video/audio nebo písemný) z průběhu akce a zda je tento záznam 

veřejně dostupný.  

 

Seminář byl živě streamován na webové stránce Poslanecké sněmovny www.psp.cz, dále byl 

ze semináře pořízen videozáznam, který je dostupný ve videoarchivu Poslanecké sněmovny na 

webové stránce www.videoarchiv.psp.cz, kdy řazení nahrávek ve videoarchivu je dle data 

konání. Přímo dostupný je na tomto odkazu: 

https://videoarchiv.psp.cz/playa.php?cast=4552 

Ze semináře byl pořízen také audiozáznam, který je dostupný ve formátu mp3 na webové 

stránce Výboru pro mediální záležitosti, v sekci Semináře pod názvem semináře „Role médií 

ve vytváření copycat efektu masových střeleb“. O semináři byla také zveřejněna standardní 

aktualita na webové stránce výboru pro mediální záležitosti. Tyto informace jsou přímo 

dostupné na těchto odkazech: 

https://www.psp.cz/sqw/hp.sqw?k=4112&z=20783 

https://www.psp.cz/sqw/hp.sqw?k=4106&td=19&cu=7 

 

K bodu č. 6.  

Jaké byly náklady na propagaci akce (pokud byla propagována například na webu Sněmovny 

či jiným způsobem).  

 

http://www.psp.cz/
http://www.videoarchiv.psp.cz/
https://videoarchiv.psp.cz/playa.php?cast=4552
https://www.psp.cz/sqw/hp.sqw?k=4112&z=20783
https://www.psp.cz/sqw/hp.sqw?k=4106&td=19&cu=7


Akce nebyla žádným speciálním způsobem propagována, a proto nebyly vynaloženy žádné 

náklady na propagaci semináře.  

Dne 14. března 2025 byla pouze standardně zveřejněna pozvánka na webové stránce Výboru 

pro mediální záležitosti a zároveň byla rozeslána emailem vystupujícím, členům Výboru pro 

mediální záležitosti, členům Podvýboru pro média a svobodu slova, členům Vyšetřovací 

komise ke střelbě na Filozofické fakultě Univerzity Karlovy dne 21.12. 2023, předsedům 

poslaneckých klubů, členům Stálé komise Senátu pro sdělovací prostředky, Ministerstvu 

kultury ČR, členům Rady pro rozhlasové a televizní vysílání, členům Rady Českého rozhlasu 

a vedení Českého rozhlasu, členům Rady České televize a vedení České televize, členům Rady 

České tiskové kanceláře a vedení České tiskové kanceláře a také novinářům, kteří se pravidelně 

účastní jednání Výboru pro mediální záležitosti a kteří požádali o zasílání informací a pozvánek 

z Výboru pro mediální záležitosti (Podvýbor pro média a svobodu slova spadá pod Výbor pro 

mediální záležitosti).  

 

K bodu č. 7.  

Zda byl někým podán podnět nebo upozornění na možné bezpečnostní či etické riziko spojené 

s účastí zástupkyň hnutí AllatRa. 

Seznam všech registrovaných účastníků a přednášejících byl s dostatečným časovým 

předstihem předán Ochranné službě Policie České republiky. Nedošlo k žádnému upozornění 

na případná bezpečnostní rizika, ani že se semináře budou účastnit zástupkyně hnutí AllatRa. 

 

S pozdravem  

 


